
LEKÁR, a.s.- dcérska spoločnosť SLK   

 

Zmeny, ktoré sa udiali v SLK, resp. zmeny v správaní exprezidenta Oravca významným 

spôsobom ovplyvnili aj dianie v dcérskej spoločnosti LEKÁR, a.s.  

Je ťažké nájsť vysvetlenie ČO sa dialo a PREČO sa dané veci vôbec diali. 

Napriek tomu, že navonok sa zdalo, že celý proces sa začal až tlačovou besedou 20.09.2023, 

faktom je, že zarážajúce zmeny sa diali oveľa skôr. My v LEKÁR, a.s. sme vnímali zmenu 

v správaní exprezidenta už na jar 2023, kedy sa začal vyjadrovať o možnosti zrušenia 

spoločnosti, a čo bolo priam zarážajúce: o možnosti jej zrušenia ním samotným. 

Nazývanie  ARS CME „mačkopes“ ním či viceprezidentom Rolandom boli pre funkcionárov 

SLK, ktorí boli spoluúčastní na vzniku ARS CME nepochopiteľné.  

Názor predsedu predstavenstva a ďalšieho člena predstavenstva, že o zmenách v rámci 

LEKÁR, a.s. a ARS CME  má rozhodnúť Snem SLK alebo aspoň Rada SLK - nebol vtedajším 

prezidentom akceptovaný a vyústil až do odvolania funkcionárov spoločnosti . Tomuto kroku 

predchádzala zmena Stanov spoločnosti, ktorú urobil vtedajší prezident sám, bez schválenia 

orgánmi SLK, a to napriek tomu, že týmto konaním prekročil svoje právomoci a nebol na takéto 

konanie oprávnený. Funkcionári SLK a LEKÁR, a.s. sa o jeho rozhodnutí dozvedeli tiež len 

z médií, z tlačovej konferencie. 

V médiách  odznela informácia, že „SLK nemá o činnosti LEKÁR, a.s informácie“ dokonca 

v Zdravotníckych novinách bola uvedená formulácia, že “fungovanie LEKÁR, a.s. bolo z 

hľadiska komory akoby úplne utajené, neprehľadné a nejasné“. 

Silné vyjadrenia, navyše nezakladajúce sa na pravde. Na každom Sneme SLK je delegátom tri 

týždne pred konaním snemu zasielaný bulletin, ktorého obsahom sú správy zo všetkých úsekov 

/zložiek SLK, ktorý je následne predmetom rokovania Snemu SLK. SPRÁVA o ČINNOSTI  a 

HOSPODÁRENÍ SPOLOČNOSTI LEKÁR, a.s.je už od roku 2018 najobsažnejšou správou 

bulletinu. Vždy po sneme je zverejnená na web stránke www.lekarnet.sk v časti „o nás“ – teda 

dostupná všetkým, nielen delegátom snemu SLK. Posledná správa bola na sekretariát SLK 

odovzdaná 04.08.2023 a bola teda v čase konania spomínanej tlačovej konferencii už 

prezidentovi dostupná. Tak ako na predchádzajúcich snemoch prezident k Správe nikdy 

NEMAL doplňujúce otázky. Navyše, je potrebné uviesť, že po uplynutí funkčného obdobia 

vymenoval prezident Oravec v mesiaci máj 2022 do funkcie členov orgánov LEKÁR, a.s. 

opakovane (na ďalšie funkčné obdobie ) a v septembri 2023 vymenoval opakovane na ďalšie 

funkčné obdobie aj predsedu predstavenstva. V júni 2022 prezident Oravec oficiálne 

dokumentom „Rozhodnutie jediného akcionára“  schválil účtovnú uzávierku za r. 2021. Prečo 

učinil uvedené kroky, keď nemal informácie, čo spoločnosť vlastne robí? Informácie o činnosti  

a stave financií v spoločnosti boli podávané nielen na snemoch SLK, ale bežne v rámci 

rokovaní Rady SLK, ako aj pri neformálnych stretnutiach funkcionárov SLK. Uvedené 

skutočnosti javia iste „nelogičnosť“ v súvislosti s udalosťami v septembri 2023. Navyše všetci 

členovia predstavenstva aj dozornej rady spoločnosti sú členmi Rady SLK a pravidelne sa 

zúčastňujú rokovania Rady SLK  a samozrejme sú všetci aj delegátmi snemov SLK. Čo teda 

„tajili“ funkcionári spoločnosti LEKÁR, a.s. pred sebou samými = funkcionármi Rady SLK??  

Odpoveď z nás nikto nepozná. Odpoveď totiž neexistuje.  

V roku 2017 v spoločnosti prišlo k nešťastnej udalosti, konkrétne krádeži vyše 120 000€ 

vtedajším riaditeľom spoločnosti Lászlom. Následný súdny proces menovaného odsúdil. Po 

tomto období sa vedenie spoločnosti vysporiadalo so splatením vyše 80 000 € v neuhradených 
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faktúrach, podarilo sa presvedčiť starých partnerov na ďalšiu spoluprácu a získať partnerov 

nových. Podarilo sa zo spoločnosti urobiť prosperujúcu firmu  prinášajúcu prospech SLK 

a lekárom. Spoločnosť zorganizovala radu vzdelávacích podujatí (ako dcérska spoločnosť SLK 

všetky podujatia organizuje pod hlavičkou SLK!) a získala si svojich priaznivcov. V čase 

Covidu veľmi rýchlo presmerovala svoje aktivity na online vzdelávanie . Formou online či 

živých podujatí v období od ostatného Snemu SLK „odškolila“ v rámci kontinuálneho 

medicínskeho vzdelávania vyše 12 000 lekárov. Spoločnosť LEKÁR, a.s. je vydavateľom 

časopisu Medikom, ktorý je distribuovaný všetkým členom SLK bezplatne. V rámci 

spoločnosti LEKÁR, a.s. pracuje aj poradný orgán SLK a SLS pre medicínske kontinuálne 

vzdelávania: ARS CME. Všetci funkcionári SLK toto vedia .... 

Čo sa teda vlastne stalo ? 

14.09.2023 – prezident Oravec (sám, napriek tomu, že na to nebol oprávnený ) zmenil Stanovy 

spoločnosti LEKÁR, a.s. 

19.09.2023 sa funkcionári spoločnosti LEKÁR, a.s. MAILOM dozvedeli, že boli dňa 18.9.2023 

odvolaní  a na miesto predsedu predstavenstva a súčasne jediného člena predstavenstva bol 

menovaný JUDr. Bak. MUDr. Roland a MUDr. Dzurnáková (dvaja z účastníkov tlačovej 

konferencie 20.09.2023) boli menovaní za členov Dozornej rady spoločnosti LEKÁR, a.s. Do 

sídla spoločnosti nastúpilo nové vedenie hneď 20.09.2023 a bez prítomnosti kohokoľvek 

z predchádzajúceho vedenia prevzalo celú agendu spoločnosti. Nové vedenie nenastúpilo samo, 

transparentne a legitímne, ale v doprovode SBS, ktorá vykonávala 24 hodinovú službu 

v budove. Budovu, kde pracujú v riadnom pracovnom pomere len 3 zamestnanci (prevaha 

zamestnancov spoločnosti pracuje na základe DVP mimo sídla spoločnosti) obsadila SBS, nikto 

nemal kľúče od budovy. Denne sa striedal v budove rad spolupracovníkov JUDr. Baka a tím 

audítorskej firmy. Neustále predvolávania zamestnancov, získavanie informácií o už 

realizovaných či pripravovaných aktivitách významným spôsobom zasiahli do činnosti  

spoločnosti. Realizované boli len podujatia, ktoré už boli v tom čase vysoko rozpracované, nové 

projekty v tejto situácii nebolo možné riešiť. Výkonný riaditeľ spoločnosti dostal opakovane 

mail s prísnym zákazom komunikácie s klientami. Toto všetko významným spôsobom 

ovplyvnilo chod spoločnosti v stresujúcej atmosfére. Zamestnancom boli dokonca odobraté 

počítače s cieľom kontroly a pokynmi k „obnove zmazaných údajov“. Kontroly, za ktoré 

spoločnosť uhradila nemalé peniaze, však nezistili nič podstatné. Vyše sto stranová správa 

o kontrole PC jednej z pracovníčok obsahuje na vyše 90 stranách len kópie mailovej 

komunikácie s klientami, napríklad info pre registrátorov s 3 stranami mailových adries 

o rozhodnutiach a uzneseniach rady ARS CME, alebo prosba klienta o vrátenie mylne 

zaplatenej 2x tej istej faktúry. Nevieme,  čo kontroly hľadali. Je však jasné, že  iste nenašli, čo 

hľadali, keďže  predmetom správy sú napríklad uvedené maily.   

06.10.2023 boli dva Snemy SLK, prvý mimoriadny, odvolal s 90% väčšinou prezidenta Oravca  

a druhý, riadny snem toto odvolanie veľkou väčšinou potvrdil.  

Rada SLK hneď po mimoriadnom sneme 06.10.2023 poverila vedením SLK viceprezidenta 

MUDr. Šima a rozhodla o odvolaní funkcionárov spoločnosti LEKÁR, a.s menovaných 

18.09.2023 Oravcom. Snaha o vrátenie vecí do pôvodného stavu však nebola jednoduchá. Aj 

keď funkcionári obdržali informáciu o odvolaní, svoje pozície opustili až po doručení 

notárskych zápisníc z mimoriadneho snemu a rady SLK. Dňa 16. októbra prevzala budovu 

a vedenie spoločnosti LEKÁR, a.s. SLK vedená MUDr. Šimom a znovu menovaný predseda 

predstavenstva LEKÁR, a.s.  Od 17.10.2023  (po zápise nového vedenia do Obchodného 

registra) bol odobratý prístup k účtom spoločnosti JUDr. Bakovi a audítorovi Ing. Draveckému. 

Zdalo sa, že už sú veci „upratané“ a môžeme sa vrhnúť do práce. O deň neskôr – 17.10.2023  



však MUDr. Oravec, ešte stále stavajúci sa do pozície prezidenta SLK a akcionára LEKÁR, a.s. 

(neuznávajúc legitimitu rozhodnutia Snemu SLK), odvolal po sneme menovaných 

funkcionárov a menoval znovu nového predsedu predstavenstva a členov dozornej rady. 

O uvedenom kroku nikto z dotknutých nebol nijakým spôsobom informovaný a o uskutočnenej 

zmene sme sa dozvedeli len z web stránky Obchodného registra, a to až  24.10.2024 keď bola 

zmena zverejnená. Od 14.09.2023 - do 01.11.2023 boli zmeny v Obchodnom registri 

v spoločnosti LEKÁR , a.s. vykonané spolu 7 x. Večer sme nevedeli, kto bude vo funkcii ráno 

(myslím, že každý uzná, že takto sa pracovať nedá).  

A aby toho nebolo málo, tak 31. októbra bolo zistené, že z účtu spoločnosti bolo prevedené 

2600 € ako platba za kontrolu PC. Platba však nebola zadaná nikým z predstaviteľov súčasného 

vedenia spoločnosti. Navyše pracovníci banky sa opakovane vyjadrili, že platbu zadala 

predsedníčka predstavenstva. Až na základe písomnej sťažnosti banke bolo zistené, že platbu 

zadal JUDr. Bak 08.10. so splatnosťou 30.10.2023. Zmeny účtov, zmeny oprávnení, rokovaní 

s pracovníkmi banky a obavy o financie boli skutočne vyčerpávajúce.  

 

Komora je kolektívny orgán, je to dobrovoľná organizácia pre všetkých jej členov.  

LEKÁR, a.s. je dcérska spoločnosť, ktorá bola založená a pracuje v prospech SLK a jej členov. 

Nie je to nepriateľ s potrebou SBS. Vedeniu SLK sa podarilo vrátiť Stanovy LEKÁR, a.s. do 

pôvodného stavu. Zase je vo vedení 5 členov predstavenstva a 3 členovia dozornej rady, zase 

sú všetci funkcionári spoločnosti lekári a činnosť je pod priamym dohľadom Rady SLK. 

Obdobie jedného člena predstavenstva (v pozícii predsedu) – navyše nelekára – sa skončilo . 

Jediným akcionárom LEKÁR, a.s. je Slovenská lekárska komora, nie štatutár - prezident.  

Na XXXIX. Sneme SLK bol predložený delegátom snemu návrh na úpravu Stanov LEKÁR, 

a.s. Do textácie boli zapracované jednoznačne formulované rozhodovacie právomoci 

a povinnosti Snemu SLK (ako najvyššieho orgánu SLK ), Rady SLK a Prezídia SLK vo vzťahu 

k dcérskej spoločnosti LEKÁR, a.s.  

Je povinnosťou komory, delegátov Snemu, aby boli vo vnútorných predpisoch SLK 

a Stanovách LEKÁR, a.s. jednoznačne formulované pravidlá tak, aby sa už podobné veci nikdy 

nemohli opakovať. 

 

 

Za Predstavenstvo LEKÁR,a.s. MUDr. Zuzana Teremová  

   


